

[Texte]

would like to see us try, in this committee, to implement as much of a non-partisan approach as we can. I notice we started off today by automatically having the Chair and the Vice-Chair government members. It would have been nice to have started in the of maybe the Vice-Chair not necessarily being a government member, for example. I think it would be very good, if at our first meeting we could review what we would see as the spirit of reform and try to implement it within this committee.

The Chairman: I agree with Margaret. I think it is an excellent way to start.

Have you all seen a copy of the mandate of the committee? We have additional copies here if you need one before you leave.

Well, I thank you very much for the first meeting. I know you need to get back, Margaret, so I do not want to go into more detail. I think the main thing is that if we are going to avoid duplication, we need to be prepared to look through the material that will be provided, so we can put a good workplan together when we start in January. I will make sure you get numbers where you can reach me, back in the riding and at my home if anything comes up in the meantime that you need to contact me on.

Ms Mitchell: Everybody is going to visit child care centres over the holidays, first hand, and talk to people, find out the wages of people working in those centres.

The Chairman: May I have the motion to adjourn, before everybody goes?

The committee is now adjourned.

Tuesday, February 11, 1986

• 1529

The Chairman: Ladies and gentlemen, I would like to welcome you to the first open meeting of the Special Committee on Child Care.

We are very pleased to have the Hon. Jake Epp, our Minister of National Health and Welfare, to speak to us this afternoon, following which we will go to questions. Since we have only one small item of business afterwards, we should be finished early.

Mr. Epp, if you would like to begin.

Hon. Jake Epp (Minister of National Health and Welfare): Madam Chairperson, members of the task force, on a personal basis allow me to wish you well on this task force. It is one I think that goes well beyond what we so often face in the House of Commons, namely, the partisanship of positions that we have to take.

I sincerely believe that this task force is one which faces some very important questions which need answers. I think the argument is often made, has this matter not been studied to death and should we not just get on with recommendations.

[Traduction]

différence. J'aimerais que nous puissions travailler dans l'esprit le moins partisan possible. Je note que nous avons commencé aujourd'hui en élisant automatiquement une présidente et un vice-président de la majorité. Il aurait peut-être été bon que le vice-président ne soit pas nécessairement un député de la majorité. Ce serait très bon qu'à notre première réunion nous cherchions à appliquer l'esprit de la réforme au sein de notre Comité.

La présidente: Je suis d'accord avec Margaret. Je pense que c'est une excellente façon de commencer.

Avez-vous tous reçu une copie du mandat du Comité? Nous en avons d'autres copies si vous en voulez.

Eh bien, je vous remercie beaucoup pour la première réunion. Je sais que vous devez retourner à la Chambre, Margaret, alors je ne vous retarderai pas plus longtemps. L'important, je pense, c'est que nous puissions examiner les documents qui nous seront distribués de manière à éviter le double emploi et à établir un bon plan de travail lorsque nous nous réunirons en janvier. Je vous laisserai mon numéro de téléphone à mon bureau de circonscription et à la maison au cas où vous aimeriez communiquer avec moi entre-temps.

Mme Mitchell: Pendant les vacances, tout le monde visitera des garderies, parlera aux gens et cherchera à déterminer le salaire des personnes qui travaillent dans ces centres.

La présidente: Quelqu'un veut-il proposer une motion d'ajournement?

La séance est levée.

Le mardi 11 février 1986

La présidente: Mesdames et messieurs, permettez moi de vous souhaiter la bienvenue à cette première séance du Comité spécial sur la garde des enfants.

Nous sommes très heureux d'accueillir cet après-midi le ministre de la Santé nationale et du Bien-être social, l'honorable Jake Epp, que nous pourrions interroger après sa déclaration. Étant donné que nous n'avons qu'une autre petite question à régler ensuite, nous devrions finir assez tôt.

Monsieur Epp, nous vous écoutons.

L'honorable Jake Epp (ministre de la Santé nationale et du Bien-être social): Madame la présidente, mesdames et messieurs les membres du groupe de travail, je voudrais commencer sur une note personnelle en vous souhaitant beaucoup de succès. Votre travail se déroulera dans un climat qui sera très différent de ce qu'on voit souvent à la Chambre des communes, où nos attitudes sont partisanes.

Je crois sincèrement que ce groupe de travail abordera des questions très importantes auxquelles il faut apporter des réponses. On entend souvent dire que la question a été étudiée à satiété et qu'il faut maintenant songer à présenter des